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Az interjúk elkészítése előtt több alkalommal személyesen felkerestük Bátmonostoron Horváth-Barna Lillát, a helyi 

művelődésszervező-könyvtáros munkatársat, aki már nagy tapasztalattal rendelkezik a település kulturális, 

társadalmi életével kapcsolatban.   

A projekt ismertetése után, már az elején megtudtuk, hogy viszonylag nehezebb lesz az interjú alanyokat megtalálni, 

mivel a helyi emberek most éppen az iskolaügy-problémakörével foglalkoznak, és nagyarányú inaktivitás uralkodott 

el rajtuk. Javaslatra mindenképpen első körben igyekeztünk a helyi vezetőket megszólítani, továbbá megkeresni 

azokat, akik még próbálnak segítőszándékkal aktívak maradni.  

A megkeresések során kiderült, hogy valóban mindenki életében fájó pont, hogy megszűnik a bátmonostori iskola, 

és keserű hangulatban próbálták az emberek a különböző megoldási javaslatokat átadni nekünk ezzel kapcsolatban.  

A 30 db interjú elkészülte után, elemzésünk során próbáltuk mégis kigyűjteni azokat az információkat, melyek 

alapján le tudtuk vezetni az első közösségi beszélgetést.   

Köszöntés után röviden rátértünk a projekt vázlatos ismertetésére, a helyi identitás és társadalmi kohézió 

erősítésének fontosságára. Sirok Istvánné szakmai vezető beszámolt az eddigi tapasztalatainkról, majd az interjúk 

során felmerült, összesített eredmények kerültek bemutatásra. Önkéntes segítőink is hozzákapcsolódtak a témához, 

és miután felsorolásra kerültek a kiemelt kulcsszavak elindult egy párbeszéd. Első kérdés az volt, hogyan 

kapcsolódik egyáltalán a pályázathoz a járda és útjavítás kérdése.  Természetesen elmagyaráztuk, hogy a pályázat 

egy olyan lehetőséget biztosít számunkra, ahol az alkalmazott módszerek segítségével a helyieknek lehetőségük 

nyílik a véleményformálásra, az összejövetelek alkalmával, közösen tudjunk megoldásokat keresni az esetleges 

javaslatokra. A projekt első szakaszában elkezdődik egy folyamat, mely hosszú távon tud bennünket segíteni. Első 

körben meg kell hallgatnunk a lakosokat, hiszen ők a közösség tagjai és a lakossági igényekre alapozva veheti 

kezdetét egy olyan közösségfejlesztési folyamat, mely előrelépést jelenthet a település társadalmi, közösségi és 

gazdasági életében. A fontos az, hogy igenis voltak olyan igények, hiányosságok, melyek javíthatók és közösségi 

együttműködéssel megoldhatók.   

A beszélgetés során kiemelt szerepet kapott bátmonostori népviselet és az ezt magába foglaló hagyomány 

megőrzésének kérdése. Ez több jelenlévőt is érzékenyen érintett, és mindenki egyetértett abban, hogy tenni kell 

valamint ebben az ügyben.  

A helyi szakember szerint volt több 

próbálkozás is már a ruhák begyűjtésére, 

esetleges megvásárlására, de az emberek 

ettől elzárkóztak. Közösen megállapítottuk, 

hogy legfontosabb lenne a népviselet 

megőrzésének minél előbbi megvalósítása, 

ezért 2 ember javaslatot tett arra, hogy 

személyesen megkeresi először azokat a 

lakosokat, akik valószínűleg hajlandóak 

lennének segíteni, majd kis csoportos 

beszélgetések alkalmával megértetni velük 

az ügy halaszthatatlan fontosságát. 



A beszélgetés utolsó szakaszában rátértünk a közösségi felmérés összeállítására, melyet a közösségi interjúk 

eredményei alapján szerkesztettünk meg.  

A beszélgetést jó hangulatban zártuk és örültünk, hogy további önkéntesekkel bővült csapatunk. A felmérés 

lezárását, elemzését követően kerül sor a következő bátmonostori közösségi beszélgetésre.  

 

Ezúton is köszönjük az együttműködést. 
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